
اقتصاد کیش-    مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری هرمزگان گفت: آبگیری سازه های 
آبخیزداری حوزه انوه شهرستان بستک در پی بارش ها ی مونسون به میزان 500هزار 

مترمکعب انجام شده است. 
سیدمحمدنور موسوی اظهار کرد: این سازه مشتمل بر دو  بند سنگی- ملاتی  است که 
از محل اعتبارات محرومیت زدایی تامین اعتبار آن صورت گرفته و با بهره برداری از این 
پروژه ۷00 هزار مترمکعب حجمِ سیلابِ ناشی ازبارندگی ها را کنترل می کند که  نقش 
موثری در کاهش مخاطرات سیل و افزایش تغذیه آب های زیرزمینی و افزایش کیفیت 

و کمیت آب چاه های کشاورزی منطقه ایفا می کند.
وی افزود : هر ســاله بر اثر سامانه فصلی مونسون در فصل تابستان شاهد بارش های 
رگباری با شدت زیاد و مدت کم در برخی از مناطق شهرستان هستیم که در ساعات بعد 
از  ظهر موجب رگبار پراکنده، رعد و برق و وزش باد شدید می شود که خسارت هایی 

را به دنبال دارد.
  موسوی از آبگیری ۲0میلیون متر مکعبی سازه های آبخیزداری این شهرستان خبرداد.     
وی گفت : درپی بارشــهای اخیردر ســطح این شهرستان ۸0سازه آبخیزداری کاملا 

آبگیری شده اند که حجم آبگیری این سازه ها ۲0میلیون مترمکعب می باشد.
 این مقام مسئول تاکید کرد: بیشترین آبگیری سازه ها در بخش گوهران این شهرستان 

می باشد که این امرباعث خوشحالی آبخیزنشینان منطقه شده است.
 با توجه به بارش های ثبت شده در تیرماه سال جاری در سردشت بشاگرد، میزان بارش، 
افزایش قابل توجهی در مقایسه با آمار ثبت شده مشابه سال قبل داشته که منتج به سر 
ریز شدن سد جگین و آبگیری سازه های آبخیزداری در بالادستِ احداث شده دارد، 
همچنین در سنوات گذشته باعنایت ویژه مقام معظم رهبری، اعتباراتی جهت احداث 
سازه های آبخیزداری از محل صندوق توسعه ملی در بشاگرد اختصاص داده شده است 

که موجب نهضت آبخیزداری در بشاگرد و هرمزگان شده است.
همچنین طی بارندگی های اخیر در سال جاری، شاهد آبگیری سازه های آبخیزداری 
در مناطق فاریاب و انوه شهرستان بستک از محل اعتبارات محرومیت زدایی سال جاری 

احداث شده است بوده ایم.
 با توجه به ورود سامانه بارندگی اخیر به کشور و تقویت سامانه فصلی مونسون در 
مناطق مستعد استان شاهد بارندگی های فصلی هستیم که امید است تمامی سازه های 

آبخیزداری استان آبگیری و شاهد کاهش اثرات خشکسالی در هرمزگان باشیم
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 مشکلات بازار ماهی فروشان بندرعباس
   هم چنان باقی است

این  گلایه ها و نارضایتی ها در مواردی همچون شرایط 
بهداشــتی و وضعیت تهویه و گرمــا بین هر دو گروه 
مشترک است و برخی دیگر نیز نارضایتی های خاص 

صنفی غرفه داران محسوب می شود.
مرضیه رنجبر یکی از شــهروندانی است که به همراه 
فرزند ۶ساله خود به بازار ماهی فروشان آمده است اما با 

نارضایتی و بدون خرید در حال خروج از بازار است.
وی به خبرنگار ایرنا گفت: دمای بازار سرپوشــیده در 

گرمای مردادماهی بندرعباس قابل تحمل نیست.
یکی دیگر از مشتریان نیز نبود تهویه مناسب و بوی بد 
بازار را دلیل نارضایتی خود اعلام کرد و تعدادی دیگر 
از مردم نیز علاوه بر اشاره به این مشکلات،در  ارزان تر 
بــودن ماهی در بازار دستفروشــان روبروی این بازار 

هم نظر بودند.
اما غرفه داران نیز که روزانه حدود ۱5ســاعت در بازار 
مشغول کار هستند از مشکلات جدید و قدیم بازار دل 

پرُخونی دارند.
محمدرضــا رنجبر از غرفه دارانی اســت که یکی از 
دردســرهای بازار را قطع هر از چندگاهی برق  به دلیل 

بدهی به شرکت توزیع برق عنوان می کند.
وی اظهار داشــت: روز شــنبه اول مردادماه برق بازار 
ساعت حدود ۹صبح به دلیل بدهی قطع شد و حدود 
ساعت ۱۴ آن هم بدون حل کامل مشکل بدهی، وصل 
شد و بازار به دلیل تاریکی و گرما عملا بی مشتری ماند 
و کســبه نیز طی این چند ساعت ناچار بودند با وجود 

گرمای طاقت فرسا در غرفه هایشان بمانند.
به گفته وی این درحالیست که ۷5غرفه دار فعال هرکدام 
ماهانه پنج میلیون ریال حق شارژ را بدون یک روز تاخیر 

پرداخت می کنند.
حسین پیل پای یکی دیگر از ماهی فروشان بازار است 
که ضمن تایید گفته های همکار خود، یادآور شد این 
برای اولین بار نیست که برق بازار ماهی فروشان به دلیل 

بدهی قطع شده است.
وی همچنین  یک اقدام دیگر شرکت توزیع برق را به 
عنوان کاری عجیب و حتی غیرقابل باور توصیف کرد و 
اظهار داشت: روز پنجشنبه )۳0تیر ۱۴0۱( نیز این شرکت 
برق بازار را به بهانه لزوم صرفه جویی در ســاعت اوج 

مصرف قطع کرد.
پیل پای ادامه داد: در حالی همه جای دنیا برای مکان های 
فروش موادغذایی سریع الفساد، برق اضطراری پیش 
بینی می کنند اما در بندرعباس بدون نگرانی از خراب 
شدن مواد غذایی و سلامت مردم و از دست رفتن سرمایه 
کسبه، به اسم صرفه جویی و بدون در نظر گرفتن شرایط 
و اولویت ها، ساعت ها برق را قطع می کنند و  یخچال ها 

و سردخانه های نگهداری ماهی، خاموش می ماند.
این نیز در حالیســت که بســیاری از کارمندان دولت 
درســت در همین ساعات و بعد از تعطیل شدن اداره 

برای خرید ماهی به بازار می آیند.
عباس توکل هم ماهی فروش 5۷ســاله ای است که به 
گفته خودش ۳0ســال عمرش را ماهی فروش بوده  و 
در سه سال اخیر که به بازار جدید آمده به اندازه تمامی 

۲۷سال قبل از آن، گلایه دارد.
وی بــه خبرنگار ایرنا گفت: از روز اول که بازار جدید 
افتتاح شــد با انواع اجحاف و تحمیل روبرو شدیم که 
یکی از آنها فروش اجباری وسایل غرفه، آن هم به چند 

برابر قیمت روز و ارزش واقعی وسایل بود.
توکل توضیح داد: قبل از افتتاح بازار، برای چند قلم وسیله 
مانند ترازو و مخزن نگهداری ماهی، ۴0میلیون تومان 
از هر نفر گرفتند و این درحالیست که همین وسایل با 
کیفیت بهتر همان زمان با قیمت حداکثر ۱5میلیون تومان 
قابل تهیه بود اما ماهی فروشان فرصت و اجازه انتخاب 
نداشــتند و خرید این وسایل به همراه خریدن یا اجاره 

غرفه ها اجباری بود.
داوود مایلی هم موارد دیگری از نارضایتی های 

خود و همکارانش را بیان کرد.
وی با اشاره به حضور در بازار از ۶صبح تا ۱0شب این 
مکان را خانه دوم ماهی فروشان توصیف کرد که خانه ای 

غیربهداشتی و غیرقابل تحمل است.
جمع نکردن دستفروشــان ماهی با وجود وعده های 
تکراری، هزینه نکردن برای تبلیغات شــهری بازار، پر 
بودن بازار از حشرات و جانوران تهدیدکننده سلامتی، 

نیز از دیگر مشکلات مطرح شده است.
ماهی پاک کن ها هم ناراضی 

قسمت دیگری از بازار نیز به تمیز کردن ماهی و میگو 
اختصاص دارد و با توجه به وضعیت فروش بین ۶0 تا 
۸0 زن و مرد در این قســمت مشغول ماهی پاک کردن 

هستند.
این افراد که بســیاری از آنان نیز زنان سرپرست خانوار 
هستند هیچکدام بیمه نیستند و ۳0درصد از درآمد خود 

را هم باید به تعاونی بدهند.
فریده چاکری یکی از این زنان سرپرست خانوار است 
که هفت فرزند دارد و در کنار "فرشــته" دختر هشت 
ساله اش در این بخش از بازار که زور کولرها به خنک 
کردنش نمی رسد، مشغول پاک کردن میگوی یکی از 

مشتریان است.
پارکینگ آبی برای خودروهای خشکی

یکی دیگر از مشــکلات بازار که در مشاهده  میدانی 
مشهود بود، آبگرفتگی نقاط وسیعی از پارکینگ بازار 

در زیرزمین آن بود.
آب های کانال شستشــوی بازار، از کف آن به سقف 
پارکینــگ نفوذ کرده و از آنجــا روی زمین پارکینگ 

می ریزد.
این وضعیت چنان ادامه دار شده است که بر سقف نقاط 

مختلف پارکینگ، قندیل های بلند تشکیل شده است.
یک بازار و ۲ متولی

هرچند برخی از مشکلات اشاره شده مانند قطع برق 
بــازار به دلیل بدهی یا به اســم صرفه جویی جدیدتر 
است اما واقعیت این است که مسائل این بازار با تاریخ 
راه اندازی آن هم سن و سال است و از ابتدا با سردرگمی 

مدیریتی مواجه بود.
شاهد این موضوع گفته های رییس وقت اتاق اصناف 

بندرعباس حدود ۴0 روز پس از راه اندازی آن است.
عبدالمجید جلالی ششم اردیبهشــت ۹۹ با گلایه از 
تعیین نشدن متولی مشخص برای بازار ماهی فروشان 
بندرعباس گفت: تداوم نواقص متعدد و عدم نظارت 
صحیح بر این مرکز، زمینه ساز بحران بهداشتی و تهدید 

کننده سلامت شهروندان است.
در حال حاضر و سه سال پس از افتتاح بازار نیز تکلیف 
مدیریت بزرگترین مرکز عرضه آبزیان جنوب کشور 
چندان مشخص نیست و سازمان میادین و ساماندهی 
مشــاغل شــهرداری بندرعباس از یک سو و شرکت 
تعاونی ماهی فروشــان از سوی دیگر متولی این بازار 

هستند.
مدیرعامل تعاونی ماهی فروشان ضمن تایید مشکلاتی 
مانند قطع برق بازار به دلیل بدهی یا به اسم صرفه جویی 
اظهار داشت: درآمد بخش ضایعات)ماهی پاک کنی( 
بازار ماهانه حدود ۲۱0میلیون تومان است که سازمان 
میادین این درآمد را در اختیار گرفته و طبق صورتجلسه 
شهریور سال گذشته، مقرر شد هزینه برق بازار نیز که 
در هر دوره حدود ۸0میلیون تومان است از همین محل 

پرداخت شود.
محمد مرادزاده در گفت و گو با ایرنا یادآور شد: با وجود 
چنین توافقی، در اولین روز مرداد امسال برق بازار به دلیل 

بدهی سنگین قطع شد.
وی درباره قطــع برق به دلیل صرفه جویی انرژی نیز 
اظهار داشت: مدیریت تعاونی با این اقدام مخالف است 

و رایزنی هایی نیز در این باره داشته است.
مرادزاده اضافه کرد: مسوولان ارشد استان باید شهرداری 
و زیرمجموعه های آن را متقاعد کنند که به فکر کسب 
سود و درآمد از محل هایی که به مردم خدمات عمومی 

می دهند نباشند و حتی برای آن هزینه کنند.
مدیرتعاونی ماهی فروشان که دفترش در طبقه دوم بازار 
است اضافه کرد: درآمد بخش ضایعات باید صرف بازار 
شــود ولی این اتفاق نمی افتد و اکنون برای تامین یک 

دستگاه ماشین نظافت و کاربر آن دچار مشکل هستیم.
به گفته مرادزاده، ریز هزینه های بازار محاسبه شده که بر 
اساس آن، درآمد بخش ضایعات برای تامین این هزینه 

ها کافیست.
وی درباره مشــکلاتی مانند جوابگو نبودن کولرها 
و سیســتم تهویه نیز اظهار داشت: این بازار در همان 
مرحله طراحی مشــکل دارد و ۹چیلر )خنک کننده( 
نصب شــده برای آن شاید برای یک شهر سردسیری 
مانند تبریز کافی باشــد اما برای شرایط آب و هوایی 
بندرعباس کافی نیســت و نشان می دهد طراح آن در 
تهران هیچ شناخت واقعی و ملموسی از شرایط آب و 

هوایی این خطه نداشته است.
جولان جوندگان در بازار آبزیان

مرادزاده در پاسخ به انتقادها درباره شرایط غیربهداشتی 
آن گفت: سنگ ریزی هایی که در نوارساحلی بندرعباس 
شده در حقیقت طرح لانه موش هاست که می توانند به 
راحتی در حفره های آن مخفی شوند و مردم نیز با پس 
مانده های غذایی خود در گردش شهری، شرایط زیستی 

ایده آل را برای موش ها فراهم کرده اند.
به گفته این مسوول صنفی بازار ماهی فروشان نیز کنار 
ساحل ساخته شده و نزدیک ترین محل برای دسترسی 

موش هاست.
مــرادزاده در عیــن حال از رایزنی با مرکز بهداشــت 
بندرعبــاس برای طعمه گذاری و مقابله با جوندگان و 
حشرات خبر داد و گفت : این رایزنی ها نیز بی نتیجه 
مانده و مســئولان این بخش بدون توجه به عمومی و 
خدماتی بودن بازار می گویند باید با بخش خصوصی 

قرارداد ببندید.
شارژ ۵۰میلیون تومانی چه می شود؟

مدیرعامل تعاونی ماهی فروشان در بخش دیگری از 
سخنان خود در پاسخ به پرسش ایرنا درباره حق شارژ 
دریافتی از غرفه داران گفت: این بازار ۳۶5غرفه دارد که 
فقط ۱00غرفه آن فعال است و ماهانه حدود 50میلیون 
تومان حق شارژ جمع آوری می شود که صرف حقوق 
کارکنــان و حق بیمه آنان، خرید موادشــوینده و ابزار 
نظافت، لباس کار، تعمیرات و دیگر هزینه های جنبی 

می شود.
میدان داری نیم بند سازمان میادین شهرداری

در واکاوی مســائل بازار همه راه ها به سازمان میادین و 
ساماندهی مشاغل شهرداری بندرعباس ختم شد که 
مدیرعامل این سازمان نیز مانند بسیاری از بخش ها خود 

را میراث دار مشکلات گذشته معرفی کرد.
احمد ملایی نسب توضیح داد که یک سال پس از افتتاح، 
بازار با ۴00میلیون تومان بدهی به سازمان میادین تحویل 

شده است.
وی گفت: سرمایه گذار طرح علاوه بر این که به بسیاری 
از تعهدات خود عمل نکرده است بلکه تخلف هایی مانند 
اضافه بنا و استفاده از فضای مشاع  نیز دارد و این بازار 

حتی پایان کار هم ندارد.
ملایی نسب با تایید مشکلاتی مانند آبگرفتگی پارکینگ 
به دلیل نفود آب از کف بازار به پارکینگ اظهار داشت: 
این سازه از نظر فنی نیز مشکلات زیادی دارد که ما هم 

ناراضی هستیم.

این مسئول شهرداری همچنین به مشکلات حقوقی 
بازار  اشــاره کرد و گفت: بازار هم اکنون با یک ســوم 
ظرفیت کار می کند که همین امر با توجه به فضای مشاع 

وسیع آن مشکل ساز شده است.
وی دربــاره اتفاق اخیر و قطع برق بازار به دلیل بدهی 
ضمن تایید موضوع اظهار داشت: بدهی برق مجموعه 
حــدود 500میلیون تومان اســت که فعلا با پرداخت 

۱00میلیون تومان، برق بازار دوباره وصل شده است.
درآمدی که از بازار دریغ می شود

ملایــی نســب  در عدد و رقم درآمد ســازمان تحت 
مدیریتش از فروش ضایعات ماهی )که به کارخانه های 
تولید پودر ماهی فروخته می شود( با مدیرعامل تعاونی 
ماهی فروشان اختلاف دارد و درآمد ماهانه این بخش 
را حــدود ۱۸0میلیون تومان اعلام کرد اما در عین حال 

اذعان داشت که این درآمد برای بازار هزینه نمی شود.
وی هرگونــه توافق یا تفاهم برای پرداخت هزینه برق 
بازار از محل فروش ضایعات را تکذیب کرد و گفت: 
این هزینه ها بر عهده تعاونی ماهی فروشان است که باید از 

محل حق شارژ پرداختی غرفه داران تامین شود.
البته وی توضیح نداد چگونه هزینه برق ۸0میلیون تومانی 
باید از محل مجموع شارژ 50میلیون تومانی پرداخت 

شود و تکلیف سایر هزینه های بازار چه می شود.
ملایی نســب درباره تکالیف سازمان میادین در قبال 
بازار پاسخ روشنی نداد و گفت نظارت بر بازار بر عهده 

ماست.
وی همچنین درباره نبودن ناظر بهداشتی مستقر در بازار 
ماهی فروشان که یک الزام قانونی است نیز تایید کرد که از 

حدود سه ماه قبل این بازار ناظر بهداشتی ندارد.
وی دلیل این امر را نداشتن مجوز پرداخت حقوق به ناظر 
بهداشتی و همچنین کمبود کارشناس با شرایط مشخص 
شده در قانون دانست و یادآور شد: ناظر بهداشتی قبلی 

هم حق و حقوق خود را نگرفته است.
یادم نیست شفاهی گفتم یا کتبی اعلام کردم...

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل درباره 
جولان جوندگان دربــازار نیز حرف های مدیرعامل 
تعاونی ماهی فروشــان را تکرار کرد و نوار ســاحلی 
بندرعباس که بازار نیز در آن واقع شده را زیستگاه مناسبی 
برای موش ها دانست و اضافه کرد که به معاونت خدمات 
شهری شهرداری ضرورت طعمه گذاری را اعلام کرده 
است اما در برابر سوال بعدی ایرنا که از کی این نیاز اعلام 
شــده و مستندات آن چیست گفت: نمی دانم شفاهی 

گفته ام یا کتبی اعلام کرده ام!
ملایی نسب گرفتن راه نفوذ آب از کف بازار به سقف 
پارکینگ را نیز وظیفه سرمایه گذار دانست و اظهار داشت 
در این باره با سرمایه گذار و معاونت عمرانی شهرداری 

نامه نگاری کرده است.
مجموعه گفته ها نشان می دهد با وجود برخی مشکلات 
زیرساختی، بازار ماهی فروشان از نبود تدبیر مدیریتی  
رنج می برد و نبود متولی مشخص نیز این مشکلات را 

تشدید کرده است.
راه حلی پیش پا افتاده برای مشکلی بزرگ

راهکارهای حل برخی مشــکلات این بازار به قدری 
ساده اند که به کار نبستن آنها با هیچ منطقی سازگار نیست.

به عنوان مثال در شرایطی که کمتر از یک سوم فضای 
بازار فعال است و ۹دستگاه کولر یا چیلر کفاف خنک 
کردن همه بازار را نمی دهد، کافیست فضای اضافه و 
بدون استفاده تفکیک شود که این کار حتی با کشیدن 

چندمتر پلاستیک هم میسر است.
بازنگری جدی در وظایف و تکالیف دو مدیریت بازار 
یعنی تعاونی ماهی فروشان و سازمان میادین نیز یک نیاز 
ضروری است که تحقق آن مستلزم دخالت نهادهای 

ارشد حاکمیتی و چه بسا قضایی است.
هدایت دستفروشــان ماهی به بیش از ۲00غرفه خالی 
مانده نیز می تواند به رقابت ناعادلانه این بازار حاشیه ای 
با فروشندگان قانونی پایان داده و موجب رونق  بیشتر  

بازار ماهی گردد.
از سوی دیگر شورای شهر نیز باید به عنوان نهاد ناظر، 
سازمان میادین شهرداری را موظف کند درآمد این بازار 
را باتوجه به نیازهای آن در همین بازار هزینه کند و اگر 
اصلاح این رویه نیازمند تصویب قانون است به فوریت 

در این باره اقدام کند.
مشکلات بهداشتی در بازار نیز درد بی درمانی نیست و 
کافیست هماهنگ کننده ای مانند فرمانداری یا استانداری 
از جایگاه حاکمیتی خود وارد عمل شود و دانشگاه علوم 
پزشکی، شهرداری، دامپزشکی و سایر نهادهای مرتبط 
را موظف کند به خاطر سلامتی شهروندان، این مرکز 
بزرگ تامین ماهی مردم را از حضور جانوران و حشرات 

پاکسازی کنند.
در این مسیر طبیعی است که همکاری دستگاه قضایی 
می تواند اجرایی شدن راهکارهای پیشنهادی و مصوبات 

کابردی دیگر متولیان و متخصصان را تضمین کند.
در چنین شرایطی می توان امیدوار بود این بازار که اکنون 
به گریزگاه و محل شکایت مشتری و کاسب تبدیل شده، 
به یک جاذبه گردشگری برای مسافران تبدیل شود که 
نمونه های موفق آن در تمامی کشورهای حاشیه خلیج 

فارس و آسیای جنوب شرقی موجود است.

        اقتصاد کیش -  بازار ماهی فروشان بندرعباس سال ۹۸ در فضایی به وسعت ۲۵ هزار مترمربع در حریم ۶۰متری دریا و در بلوار ساحلی 
به بهره برداری رسید و با وجود نوساز بودن، مشکلات سازه ای آن یکی پس از دیگری خود را نشان داد و اکنون سه سال پس از بهره برداری، 

کاسب و مشتری از وضعیت آن گلایه مند هستند.

از ظرفیت جهاد دانشگاهی در توسعه 
هرمزگان باید بهره بیشتری برد

اقتصاد کیش- عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس شورای اسلامی گفت: 
جهاد دانشگاهی در استان هرمزگان توانسته به بلوغ مناسبی در زمینه های آموزشی، 

فرهنگی و پژوهشی برسد. 
احمد مرادی افزود: جهاد دانشگاهی یکی از دستاوردهای مهم انقلاب اسلامی است 
که از بدو تأسیس تاکنون توانسته اقدامات بزرگی را در کشور انجام دهد و نشان دهد 
در صورت اعتماد به نیروهای داخلی می توان دستاوردهای بزرگی را از خود برجای 

گذاشت.
وی بــا بیان اینکه بهره گیری از نیروهای علمــی، متخصص و جهادی از مهمترین 
خصیصه های جهاد دانشگاهی است، عنوان کرد: هر وقت کار را به کاردان و متخصص 
امر سپرده ایم نتیجه آن را مشاهده کرده ایم و در جهاد دانشگاهی همواره نیز حضور 
نیروهای متخصص و حرکت بر مسیر برنامه ریزی نیز سبب شده تا به عنوان یک نهاد 

علمی و تخصصی به آن نگاه شود.
مرادی با اشاره به اینکه در سالیان اخیر جهاد دانشگاهی در استان هرمزگان توانسته به 
بلوغ مناسبی در زمینه های آموزشی، فرهنگی و پژوهشی برسد، عنوان کرد: به طور 
حتم نمی توان نقش جهاد دانشگاهی را در مسیر توسعه استان نادیده گرفت و با اعتماد 

به این مجموعه می توان مسیر توسعه را شتاب بخشید.
وی با بیان اینکه مجموعه استان هرمزگان به ویژه بنگاه های اقتصادی و دستگاه های 
اجرایی باید از توان و پتانسیل این مرکز تخصصی و علمی بهره بیشتری ببرند، خاطرنشان 
کرد: بنده جهاد دانشکاهی را نهادی انقلابی، جهادی و علمی می دانم که به معنای واقعی 

تلاش در جهت توسعه و تحقق شعار سال گام بر می دارد.
عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس شورای اسلامی در پایان گفت: این درخت 
تنومند باید هر سال پربارتر از سال گذشته باشد و این موضوع بدون اعتماد مسئولان به 
چنین مجموعه هایی محقق نمی شود و امیدوارم از این ظرفیت در مسیر توسعه کشور 

و استان استفاده بیشتری شود

نماینده هرمزگان در مجلس: 
احداث سازه های آبخیزداری در بالادست 

باعث تقویت تولید و اشتغال می شود 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان: 

تشریح نحوه اتصال دستگاه های 
اجرایی به مرکز ملی تبادل اطلاعات

اقتصاد کیش-  مدیر کل اموراداری و مالی استانداری هرمزگان گفت: تمامی خدمات 
اداری در استان باید به سمت هوشمندسازی پیش برود و حکمرانی هوشمند از این 

طریق عملیاتی می شود.
به گزارش خبرنگار مهر، مصطفی رحیمی عصر دوشــنبه در جلسه کارگروه توسعه 
دولت الکترونیک و هوشمندســازی هرمزگان بیان داشت: تمامی خدمات اداری در 
اســتان باید به سمت هوشمندســازی پیش برود و حکمرانی هوشمند از این طریق 

عملیاتی می شود.
رحیمی تاکید کرد: تسهیل امورمردم و تکریم ارباب رجوع با فراهم کردن بسترکاهش 
مراجعات به دستگاه ها امکانپذیر است و این مهم تنها با حکمرانمی هوشمند و استقرار 

دولت الکترونیک امکانپذیر است.
وی افزود: زیرساخت های قانونی، اجرایی و فنی این اقدام بزرگ در کشور آماده شده 
و نسخه آزمایشی »پنجره ملی خدمات دولت هوشمند« در روز جهانی ارتباطات به 
آدرس my.gov.ir  راه اندازی شده است که باید تمامی دستگاه هایی که حجم وسیعی 
از خدمات رســانی را در اســتان انجام می دهند زمینه خدمت به مردم از این درگاه را 

آماده سازند.
رحیمی تصریح کرد: دســتگاه های خدمات رســانی چون سازمان صنعت ومعدن، 
گمرکات و بنادر، شیلات و سایر دستگاه هایی که بخش عمده ای از صدور مجوزات 
به مردم را ارایه می دهند باید در کارگروه توسعه دولت الکترونیک و هوشمندسازی به 

عنوان اولین دستگاه ها در تحقق این هدف حضور داشته باشند.
مدیر کل اموراداری و مالی اســتانداری هرمزگان افزود: دســتگاه هایی که دراستان 
به عنوان دســتگاه های خدمات رســان فعالیت می کنند باید شناسایی شوند چرا که 
بسیاری دستگاه ها درهرمزگان فعالیت وسیعی دارند که به جرات می توان گفت در 

کشوردستگاه هایی با این میزان حجم خدمات رسانی وجود ندارد.
رحیمی ادامه داد: اولویت بندی بر ارایه و فعال کردن خدمات هوشمند در استان براساس 
حجم خدمات دستگاه ها صورت پذیرد و درجهت تسهیل امور مردم سریعتر اقدام 

شود.
وی تاکید کرد: تمامی دستگاه ها همکاری لازم و جدی را با اداره کل ارتباطات و فناوری 
اطلاعات استان در تکمیل کاربرگ ها برای خدمات رسانی به مردم داشته باشند تا به 

سمت واقعی سازی پیش رود.
رحیمی با اشــاره به برنامه های در حال اجرای رمز تماس در حوزه معاونت توســعه 
مدیریت و منابع استانداری در راستای تحقق حکمرانی هوشمند و تکریم ارباب رجوع 
گفت: بر اســاس دستور استاندار محترم و تاکید و پیگیری معاونت توسعه مدیریت 
استانداری، مردم این استان باید بتوانند بدون حضور دردستگاه های دولتی و اجرایی 

به صورت رایگان، شبانه روزی وآسان به خدمات دستگاه ها دسترسی داشته باشند.
وی تاکید کرد: مردم باید به آسانی بتوانند به دستگاه هایی که تاکنون به پنجره واحد متصل 

شده اند دسترسی پیدا کنند تا با کاهش هزینه، زمان و انرژی، امور خود را پیش ببرند.
رحیمی با بیان اینکه »پنجره ملّی خدمات دولت هوشمند« به عنوان یکی از پروژه های 
راهبردی دولت ســیزدهم اســت خاطر نشان کرد: طبق دســتورمعاون اول رییس 
جمهورکلیه دستگاه های دولتی موظف شده اند که تا پایان شهریورماه، »پنجره واحد 
خدمات هوشمند« خود را راه اندازی کنند تا در پنجره ملی خدمات دولت هوشمند، 
یکپارچه سازی شود وتمامی دستگاه ها هم طبق قانون بودجه سال ۱۴0۱ باید تا شهریور 

ماه امسال به این پنجره بپیوندند.
در این نشست احد قویدل مدیر کل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان و دبیر کارگروه 
توسعه دولت الکترونیکی و هوشمندسازی به بیان آخرین وضعیت اجرایی »پنجره ملی 
خدمات هوشمند دولت« پرداخت و از شهرداری بندرعباس و چند دستگاه حاضر در 

این نشست به عنوان یکی از دستگاه های دراولویت در این راستا نام برد.

مدیر کل اموراداری و مالی استانداری هرمزگان عنوان کرد؛

سرنوشت خودروهای لوکس توقیف 
شده در هرمزگان چه می شود؟

اقتصاد کیش-   مدیرکل اموال تملیکی هرمزگان گفت: خودروهای لوکس توقیف شده 
در انبار اموال تملیکی، در مراحل بازگشت به صاحبان اصلی است. 

مهدی فتحی در تشــریح این خبر، افزود: حدود ۲۶0 خودروی لوکس، از نوع بنز تا 
لندکروز در این انبار وجود دارد که از این شمار، ۲00 خودرو متعلق به یک فرد است.

وی با بیان اینکه اموال این فرد به علت تخلف توقیف شده و در مراحل بازگشت به 
صاحبان اصلی است، اظهار کرد: حجم موتور این خودروها کمتر از ۲500 سی سی 

است و قابلیت پلاک گذاری دارند.
مدیرکل اموال تملیکی هرمزگان با اشاره به اینکه ۶0 ماشین باقی مانده در انبار اموال 
تملیکی نیز که از نوع اسقاطی هستند، در اختیار شرکت های دانش بنیان و کارگاه های 
اتومکانیک قرار می گیرد، عنوان کرد:  این خودروها از دو ســال پیش تاکنون در انبار 

اموال تملیکی نگهداری می شود.
رئیس کل دادگستری هرمزگان گفت: تصاویر منتشر شده از خودروهای فرسوده در 
انبار اموال تملیکی بندرعباس مربوط به ۷0 اتوموبیلی است که به صورت مستهلک به 
کشور قاچاق شده اند و همچنین با توجه به حجم موتور بالای ۲500 سی سی بر اساس 

مقررات امکان تردد و شماره گذاری ندارند.
مجتبی قهرمانی با اشاره به اینکه خودروهای مذکور به وسیله قایق توسط قاچاقچیان از 
طریق دریا به کشور وارد شده اند، تصریح کرد: فرسودگی این خودروها ناشی از دسته 

دوم بودن و مستهلک شدن آنها در کشورهای مبدأ می باشد. 
وی همچنین خاطرنشان کرد: از مجموع ۲۸0 خودروی خارجی موجود در انبار اموال 
تملیکی بندرعباس ۲۱0 خودرو کاملاً سالم و نو هستند که از یک شرکت به اتهام قاچاق 
توقیف شده اند و با توجه به رأی مرجع قضایی ضمن تعیین تکلیف در حال تحویل 

به خریداران می باشند.
قهرمانی در ادامه افزود: اما ۷0 خودروی دیگر که تصاویر آنها طی روزهای اخیر منتشر 
شده، خودروهای خارجی فرسوده ای هستند که به همین شکل و برای استفاده از لوازم 
یدکی آنها به کشور قاچاق شده اند و به علت غیر قابل استفاده بودن با توجه به فرسودگی 

زیاد و حجم موتور بالای ۲500 سی سی قابلیت مزایده و فروش ندارند. 
رئیس کل دادگستری تأکید کرد: در ماه های اخیر صدها دستگاه خودرو سواری  و ماشین 
آلات راهسازی و میلیاردها تومان انواع کالا در سازمان اموال تملیکی استان هرمزگان 

تعیین تکلیف شده است.

دریچه های تخلیه سد استقلال میناب 
بازگشایی شد

اقتصاد کیش-    معاون اســتاندار و فرماندار ویژه میناب گفت: باتوجه به هشــدار 
هواشناسی کشور به منظور کاهش حجم مخزن سد استقلال دریچه های تخلیه سد 

میناب بازگشایی شد. 
مجید سلحشــور اظهار داشت: با توجه به وجود ســامانه بارشی پرقدرت در استان 
هرمزگان و احتمال بارش های سیل آسا آمادگی کامل در مدیریت بحران میناب وجود 
دارد. وی افزود: از همه مردم شــریف و ساکنان حاشیه رودخانه های میناب و کریان 

درخواست می شود از هرگونه تردد در حریم و بستر رودخانه ها خودداری کنند.

آماده باش بنادر شرق هرمزگان 
در پی احتمال وقوع طوفان و سیل

اقتصاد کیش-  مدیر بنادر و دریانوردی شرق هرمزگان از آمادگی و تشدید تمهیدات 
پیشگیرانه این مدیریت در مواجهه با طوفان و خسارات احتمالی پیش بینی شده خبر داد.

حمیدرضا محمد حسینی تختی با اشاره به آماده باش کلیه واحدهای این مدیریت در 
پی احتمال وقوع طوفان و نیز اقدامات پیشگیرانه در مواجهه با حوادث احتمالی افزود: 
با هشدار سطح نارنجی از سوی اداره کل هواشناسی استان و ستاد مدیریت بحران اداره 
کل مبنی بر طوفانی شدن و وقوع سیل آب در منطقه، کلیه بنادر تابعه فعالیت خود را تا 
عادی شدن شرایط جوی به صورت محدود و در برخی ساعات ممنوع خواهند کرد.

این مقام مسئول افزود: بنادر شرق هرمزگان برای جلوگیری از هرگونه آسیب احتمالی 
ناشی از وقوع طوفان در منطقه در آماده باش کامل است تا در صورت وقوع حوادث 

در کوتاه ترین زمان ممکن اقدامات لازم به انجام رساند.
مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر و شرق هرمزگان بیان کرد: فعالیت های مسافری 
بنادر از جمله بندر شهید حقانی و هرمز در شرایط ناپیدار تا بهبود اوضاع آب و هوایی 
تعطیل خواهد شــد و هموطنان می توانند با ارتباطات با ســامانه تلفن گویا ۳۱۱۱ از 

وضعیت تردد شناورهای مسافری در مرکز استان اطلاع حاصل نمایند.
محمدحسینی تختی عنوان کرد: اطلاع رسانی در زمینه رعایت نکات ایمنی و اخطاریه 
هواشناســی به طور کامل ارائه شــده است و طی روز های آینده از تردد های دریایی 

جلوگیری و یا با احتیاط کامل انجام می شود.
وی با اشاره به تمهیدات اندیشیده شده و تصمیمات متخذه در بندر باهنر نیز گفت: 
اقداماتی از قبیل، چیدمان مناسب تجهیزات بندری، آمادگی کامل ایستگاه های آتش 
نشانی بنادر، آمادگی یگان های حفاظت، هماهنگی و ارتباط با ستادهای مدیریت بحران 

در قالب صورت جلسه به تمامی بخش ها ابلاغ شده است.


